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Dato: 23. november 2009

Under henvisning til Folketingets Boligudvalgs brev af 18. november 

2009 følger hermed indenrigs- og socialministerens endelige svar på 

spørgsmål nr. 2 (L 44).

Spørgsmål nr. 2:

”Hvor mange energiforbedrende arbejder forventer ministeren, der som følge 

af lovforslaget vil blive foretaget i boliger, som har fået udarbejdet en energi-

mærkning, der indeholder forslag til energiforbedringer? Hvor meget energi 

og dermed CO2-udledning forventer ministeren, at der vil blive sparet ved 

energiforbedringer i de pågældende boliger?”

Svar:

Det antages, at en forøget andel af de byfornyede boliger bliver forbedret 

energimæssigt som følge af den foreslåede adgang til at træffe byfornyel-

sesbeslutning vedrørende boliger i dårlig energimæssig stand. Det konkrete 

omfang vil afhænge af de enkelte kommuners prioritering af indsatsen, hvor-

for der ikke generelt kan siges noget om det samlede omfang af energifor-

bedringer.

Hvis eksempelvis 5 pct. af de byfornyede boliger som følge af forslaget for-

bedres energimæssigt og dermed reducerer det gennemsnitlige årlige ener-

giforbrug med 7.000 kWh pr. år, vil hver årgang af byfornyede boliger årligt 

udlede godt 60 tons CO2 mindre. Det svarer til, at forslaget over en periode 

på fem år sammenlagt medføre en CO2-besparelse på knap 800 tons CO2.
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